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Gemeente Nijmegen 
t.a.v. College van B&W en Raadsleden 
Postbus 9105 
6501 BB Nijmegen 
 
 
 
Onderwerp: Een gastvrije gemeentebegroting 2021 in de coronacrisis  
Contactgegevens: b.kennis@khn.nl/06-53394702 
  
 
Nijmegen, 21 oktober 2020 
  
 
Geacht College van Burgemeester en wethouders, geachte raadsleden, 

Met het oog op de begrotingsbehandeling van gemeente Nijmegen vraagt Koninklijke Horeca 
Nederland (KHN) uw aandacht voor de onderwerpen die volgend jaar belangrijk zijn voor de 
horeca in onze gemeente. Wij stellen het zeer op prijs als u onze suggesties wilt meenemen bij 
de behandeling van de begroting. 

De sector 

KHN vertegenwoordigt de horecabranche met een jaaromzet van ongeveer 24 miljard, bijna 
40.000 ondernemers en circa 337.000 medewerker. Onze sector is daarnaast van grote 
maatschappelijke betekenis: de gastvrije horeca draagt als ‘de huiskamer van de samenleving’ 
bij aan welzijn en verbinding tussen mensen. In Nijmegen vertegenwoordigt KHN afdeling Groot 
Nijmegen bijna 400 ondernemers. 

Ondersteuning en herstel van de horecasector na de coronacrisis  

Onze sector is heel zwaar getroffen door de coronamaatregelen die de overheid heeft genomen 
om het coronavirus te bestrijden. Ook in Nijmegen. Na een aantal maanden gesloten te zijn 
geweest, mochten de meeste zaken gedurende het zomerseizoen open. Door de beperkingen 
werden in veel bedrijven lang niet de omzetten behaald van vóór de coronacrisis. Hoewel een 
deel van de horeca gelukkig wel echt heeft kunnen profiteren van de terrasverruiming die 
gemeente Nijmegen heeft toegestaan. Inmiddels zijn alle eet- en drinkgelegenheden weer 
volledig gesloten.  

Weliswaar zijn we blij met alle landelijke, provinciale en lokale steunmaatregelen. Maar, hoe erg 
we het ook vinden, we kunnen alleen maar concluderen dat een aanzienlijk aantal 
horecaondernemers bij lange na niet voldoende ondersteuning ontvangen om hun kosten te 
dekken. De financiële buffers zijn op. Er is geen geld meer. Als er niet op heel korte termijn iets 
veranderd, zal een aanzienlijk aantal horecabedrijven gedwongen zijn om de deuren definitief te 
sluiten, met een aanzienlijk banenverlies tot gevolg. De verwachting is dat het lang zal duren 
voordat de horeca deze tegenslag te boven is.  

Tegen deze achtergrond, en in aanloop naar de begrotingsbehandeling in 2021, vragen wij uw 
aandacht voor de onderstaande noodzakelijke lastenverlichting voor de horecasector.  

Met in ogenschouw nemend dat er geen groter gat ontstaat tussen de belastingvoordelen en de 
vergunningsmogelijkheden van de verschillende ondernemers, maar dat er voor iedereen 
kansen zijn. 
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Lokale lasten 

Met de gemeentebegroting stelt u ook de tarieven definitief vast voor 2021. Om de lokale 
economie weer op gang te helpen doen wij een beroep op u om de lokale lasten laag te houden.  
Dit kan onder meer door: 

• Afschaffen van de precariobelasting. Deze belastingen worden namelijk geheven op 
activiteiten die direct nodig zijn om het horecabedrijf weer op gang te helpen. Deze 
belastingen remmen dus de herstart van een gezonde bedrijfsvoering.  

• Verruiming van het terras waar mogelijk ook in 2021 door laten lopen.  

• Inzet van de opbrengsten van de toeristenbelasting ten behoeve van de sector. Laat 
vertegenwoordigers van de sector meedenken en meepraten over hoe de gelden zodanig 
kunnen worden dat de overnachtingsbedrijven er ook daadwerkelijk profijt van kunnen 
hebben. KHN Groot Nijmegen denkt dan allereerst aan het starten van een goede 
promotiecampagne om meer bezoekers naar Nijmegen te trekken. 

• Geen stijging van leges voor nieuwe vergunningen en/of verlenging van bestaande 
vergunningen in 2021. In plaats hiervan helpen efficiëntere procedures de kosten voor de 
gemeente van de vergunning afgifte laag te houden. 

• Verlaging van de kosten voor bijschrijven van leidinggevenden op het aanhangsel 
vergunning DHW. Het bijschrijven is ten slotte een service van de ondernemer aan de 
gemeente om handhaving te vergemakkelijken. Juist in deze tijd zou het dan gek zijn hier 
ook nog een extra kosten voor in rekening te brengen. 

• Laag houden van het OZB-tarief. In een periode waarbij in de horecapanden maar heel 
weinig omzet is gemaakt, is het onverantwoord de heffing te laten stijgen. 

• Liefst zien wij de OZB voor huurders (horeca) terug komen waardoor je de pandeigenaar 
kunt belasten en de belasting voor de huurder kunt kwijtschelden. Zo bereik je alle 
horecaondernemers en krijgt iedereen naar ratio zijn voordeel.  

Goedkope leningen 

Heel veel horecaondernemers hebben geen financiële buffer meer, maar moeten op korte 
termijn wel weer salarissen door betalen. Uitbetaling vanuit de verschillende landelijke 
steunmaatregelen laat nog op zich wachten. Ondanks garantstellingen van de rijksoverheid, 
geven banken ‘niet thuis’. We doen een dringende oproep aan de gemeente om hier op in te 
springen. Met name gezonde bedrijven die nu tijdelijk betalingsproblemen kennen, maar goede 
perspectieven hebben door de coronacrisis, zouden heel veel baat kunnen hebben bij een 
goedkope lening vanuit de gemeente. Dit zou kunnen voorkomen dat mooie, gezonde 
horecabedrijven puur door toedoen van de coronamaatregelen ter ziele gaan. 

Horecavisie en regionale inventarisatie marktruimte 
 
Omdat de coronacrisis een grote impact heeft op het straatbeeld in Nijmegen, acht de KHN-
afdeling het verstandig om in 2021 met omliggende gemeenten in kaart te brengen wat de 
toekomstige marktruimte voor de verschillende bedrijfssectoren is. Op deze manier kunnen wij 
zorgdragen voor een gezonde horecasector als onderdeel van een gezonde lokale economie. 
 
Flexibiliteit en ondersteuning in gemeentelijk beleid 
 
In 2021 neemt het aantal faillissementen of bedrijfsbeëindiging ten gevolge van de coronacrisis 
ongetwijfeld toe. Als gemeente kunt u deze ondernemers helpen door met hen mee te denken 
en bijvoorbeeld flexibel om te gaan met bestemmingsplannen indien horeca op locaties blijvend 
onrendabel is. 
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Inzet subsidie-deskundige 
 
Op verzoek van KHN werkgroep Berg en Dal, heeft die gemeente heel recent toegezegd dat 
horecaondernemers gebruik kunnen gaan maken van een subsidie-deskundige, waarbij de 
gemeente de kosten voor die deskundige voor haar rekening neemt.  
 
Er bestaan in Nederland allerlei subsidieregelingen. Allereerst landelijk, maar ook wel Europees, 
provinciaal en soms lokaal. Het is heel ingewikkeld om uit te zoeken welk bedrijf in welke situatie 
aanspraak op een regeling kan maken. We verzoek gemeente Nijmegen om met eenzelfde 
aanbod te komen als gemeente Berg en Dal nu doet.  
 
Tot slot 
 
We waarderen het zeer dat we als vertegenwoordiging van de Nijmeegse horeca regelmatig 
zowel ambtelijk maar zeker ook bestuurlijk goed overleg hebben met het college en met 
burgemeester Bruls. Graag zetten we deze constructieve samenwerking voort. 
 
Graag gaan we desgewenst over bovengenoemde punten ook met raadsleden in gesprek. 
 
   
Met gastvrije groet, namens het bestuur van KHN afdeling Groot Nijmegen 
 
 
  
Dennis Dekkers 
Voorzitter 


